

Managing Authority Interreg NEXT MED Programme

- **To/aux:** the National Authorities  
les Autorités Nationales

**EN**

## **Subject: Public consultation of Interreg NEXT MED Programme**

The Autonomous Region of Sardinia, in its role as Managing Authority of the transnational cooperation programme Interreg NEXT MED 2021-2027, is pleased to announce that it has launched the final public consultation on Interreg NEXT MED programme, preceding the official submission of the programme to the European Commission.

The text of the programme, developed over the last two years, was recently agreed upon by the national representatives of the 15 participating countries, namely Algeria, Cyprus, Egypt, France, Greece, Israel, Italy, Jordan, Lebanon, Malta, Palestine, Portugal, Spain, Tunisia and Turkey.

This public consultation designed and conceived in collaboration with TESIM is carried out consistently with the requirements of the Common Provisions Regulation (EU 2021/1060) and of the European Code of Conduct on partnership in the framework of the European Structural and Investments Funds (EU 240/2014), that require the involvement and participation of all partners in the programming process.

Hereby, the Managing Authority invites the programme National Authorities to take action in order to ensure the maximum involvement of all interested stakeholders to take part in the public consultation by:

- Publishing the link to the programme documents and the public consultation on their respective websites (link reported below);
- Involving the entire National delegations inviting them to take part to the public consultation;
- Circulating the link and instructions to take part to the consultation by email using the mailing-lists already used in previous rounds of consultation involving all national partners in order to ensure the highest possible participation;
- Contributing on spreading the visibility of this consultation in your countries through the social media campaign to be initiated by this MA.

The answers and comments collected in the framework of the consultation will help consolidate the final version of the Interreg NEXT MED programme before it is submitted for approval to the European Commission.

Before participating to the consultation, it is recommended to consult the Interreg NEXT MED programme document (available in English) and the programme summary available in Arabic, French and English.

The online public consultation is available on the programme website:

<https://www.enicbcmmed.eu/public-consultation-have-your-say-new-interreg-next-med-transnational-cooperation-programme>

The deadline of the consultation: **31.05.2022**.

In case of doubts or questions, this MA remains available. For technical or practical aspects, you can also address directly TESIM, writing to [rosario.sapienza@tesim-cbc.eu](mailto:rosario.sapienza@tesim-cbc.eu).

## FR

### **Objet: Consultation publique du Programme Interreg NEXT Med**

La Région autonome de la Sardaigne, en tant qu'Autorité de gestion du programme de coopération transnationale Interreg NEXT MED 2021-2027, a le plaisir d'annoncer qu'elle a lancé la consultation publique finale sur le programme Interreg NEXT MED, précédant la soumission officielle du programme à la Commission européenne.

Le texte du programme, développé au cours des deux dernières années, a été récemment approuvé par les représentants nationaux des 15 pays participants, à savoir l'Algérie, Chypre, l'Égypte, la France, la Grèce, Israël, l'Italie, la Jordanie, le Liban, Malte, la Palestine, le Portugal, l'Espagne, la Tunisie et la Turquie.

Cette consultation publique, conçue et réalisée en collaboration avec TESIM, est menée conformément aux exigences du Règlement sur les dispositions communes (UE 2021/1060) et du Code de conduite européen sur le partenariat dans le cadre des Fonds structurels et d'investissement européens (UE 240/2014), qui exigent l'implication et la participation de tous les partenaires dans le processus de programmation.

Par la présente, l'Autorité de gestion invite les Autorités nationales du programme à prendre des mesures afin d'assurer la participation maximale de toutes les parties prenantes intéressées à prendre part à la consultation publique en:

- Publiant le lien vers les documents du programme et la consultation publique sur leurs sites web respectifs (lien signalé ci-dessous);
- Impliquant l'ensemble des délégations nationales en les invitant à prendre part à la consultation publique;

- Diffusant le lien et les instructions pour participer à la consultation par e-mail en utilisant les listes de diffusion déjà utilisées lors des précédents cycles de consultation impliquant tous les partenaires nationaux afin d'assurer la plus grande participation possible;
- Contribuer à accroître la visibilité de cette consultation dans vos pays par le biais de la campagne de médias sociaux qui sera lancée par cette AG.

Les réponses et les commentaires recueillis dans le cadre de la consultation permettront de consolider la version finale du programme Interreg NEXT MED avant qu'elle ne soit soumise à l'approbation de la Commission européenne.

Avant de participer à la consultation, il est recommandé de consulter le document du programme Interreg NEXT MED (disponible en anglais) et le résumé du programme disponible en arabe, français et anglais.

La consultation publique en ligne est disponible sur le site web du programme:

<https://www.enicbcmmed.eu/fr/consultation-publique-donnez-votre-avis-sur-le-nouveau-programme-de-cooperation-transnationale>

La date limite de la consultation: **31.05.2022**.

En cas de doutes ou de questions, cette AG reste disponible. Pour les aspects techniques ou pratiques, vous pouvez également vous adresser directement à TESIM, en écrivant à [rosario.sapienza@tesim-cbc.eu](mailto:rosario.sapienza@tesim-cbc.eu).

**The Acting Director General of the Managing Authority  
La Direttrice par interim de l'Autorité de Gestion**

Antonella Giglio